
Protokół nr 31/2017 z posiedzenia  

KOMISJI ROLNICTWA I ROZWOJU GOSPODARCZEGO  

w dniu 27 września 2017 r. 
 

Porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Wydatki gminy związane z zadrzewieniem oraz utrzymaniem terenów 

zielonych. 
3. Wolne głosy i wnioski. 

 

Ad.1.  

Otwarcia posiedzenia Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego w dniu  

27 września 2017 r. dokonała Przewodnicząca Komisji Pani Maria Kamyczek, która 

powitała Zastępcę Wójta oraz członków komisji- lista obecności stanowi załącznik nr 

1  do protokołu.  

 

Ad.2.  

Przewodnicząca komisji przeszła do tematu spotkania. Tytułem wstępu 

poprosiła o usystematyzowania działania w temacie estetyki gminy. Estetyki nie 

brakuje, jednak chciałaby żeby było to też usystematyzowane. Za przykład podano 

gminę Osieczna. Na terenie gminy Krzemieniewo powinno być także więcej kwiatów 

oraz roślinności, która cieszy oko. Prosiła o przedstawienie wydatków w ramach 

środków  z funduszu ochrony środowiska.  

Zastępca Wójta przyznał, że temat utrzymania terenów zielonych oraz 

roślinności raczej raczkuje. W budżecie na 2017 r. zaplanowano kwotę 2.500,- zł,               

z czego wykorzystano do tej pory 1.629,-zł. Sołtys wsi Pawłowice dokonał zakupu 

roślin za 500 zł, które nasadzono w sąsiedztwie sali wiejskiej i cmentarza. 

Mógłby powstać plan zadrzewień, upiększenia gminy, bowiem obecnie nie ma 

takiego planu. Odpowiadamy na potrzeby sołtysów m.in. Sołtys z Bojanic dokonał 

nasadzenia skarpy przy grilowisku za kwotę 200 zł. Gmina również musi dokonywać 

corocznie nasadzeń zastępczych w ramach uzyskanych od Starosty Leszczyńskiego 

pozwoleń na wycinkę. W 2017 r. w miejsce wyciętych drzew dokonano nowych 

nasadzeń 53 sztuk drzew oraz 55 m2  krzewów  na działkach, stanowiących Gminny 

Zasób Nieruchomości. Nasadzono m.in. drzewa z gatunku lipa drobnolistna, klon 

jawor, kasztanowiec oraz robinia akacjowa. W ciągu 2015 r. przy terenie boiska Orlik 

w Garzynie prowadzono nasadzenia dwukrotnie. W 2016 r. dokonano natomiast 

nasadzeń bylin. W 2017 r. zakupiono też byliny, podobnie jak w ubiegłym roku.   



Gmina nie do końca jest przygotowana do kwestii pielęgnacji zieleni. Łatwiej jest 

kosić trawy, utrzymać tereny zielone. Podobna sytuacja miała miejsce w przypadku 

ronda w Krzemieniewie. Sołtys zagospodarował teren, jednak pojawiły się trudności 

w jego właściwym utrzymaniu. W Pawłowicach przy boisku Orlik dość duża 

przestrzeń została obsadzona krzewami jałowca, które nie rosną właściwie,                         

a przestrzeń pomiędzy nimi wymaga ciągłego pielenia. Do prac pielęgnacyjnych 

wykorzystywano m.in. osoby, w ramach nieodpłatnych prac kontrolowanych na cele 

społeczne oraz w ramach likwidacji zaległości podatkowych.  

Radny Kruk wyraził opinię, że najlepiej żeby zatrudniona przez Gminę została 

firma ogrodnicza.  

Przewodnicząca komisji sugerowała, żeby wprowadzić efekt nowości, 

ujednolicenia. Są zdaniem Przewodniczącej osoby, które posiadają uprawnienia, wizję 

w stosunku do całości. Są programy unijne, z których warto by pozyskać środki 

finansowe. Wiadomo, że jednorazowo wymaga to wydatkowania większej kwoty 

finansowej. Nie musi być to pracownik w grupie, a właśnie może być to firma. 

Zastępca Wójta zgadza się, że pewnymi kwestiami powinni zajmować się 

fachowcy.  

Radna M.Kamyczek wskazała, że przyroda daje pozytywną energię, 

przyjemność dla mieszkańców, za przykład podając pelargonie na moście w Śremie.  

Zastępca Wójta na pewno trzeba by zagwarantować w budżecie większe 

środki, bowiem 2,5 tys. zł to za mało.  

Przewodnicząca komisji dodała, iż trzeba zacząć od zagwarantowanie 

pieniędzy na ten cel w budżecie gminy i opracowania programu. Warto dać jakiś 

początek, są programy unijne. Jednak kwestie te musiałyby być podjęte w przyszłym 

roku.  

Zastępca Wójta zastanawiał się w jakiej formie to zorganizować. Czy w 

doniczkach czy poprzez nasadzenia do ziemi. W Garzynie przy Orliku miały miejsce 

kradzieże sadzonek. Zastępca Wójta zobowiązał się, że przekaże sugestie komisji                    

na etapie planowania budżetu. Dodał, iż do tej pory środki Wielkopolskiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej wydatkowano na budowę oczyszczalni 

ścieków oraz kanalizacji sanitarnej.  

Radni byli zgodni, że kwota 35 tys. zł to idealna kwota, która można by 

przeznaczyć na ten cel. Pani Skarbnik musi wypowiedzieć się na temat możliwości.  

Radny Banaszak wskazał do nasadzeń miejsce przy grilowisku i dalej wzdłuż 

chodnika we wsi Oporowo.  

Radny Kruk zauważył, że żywopłoty wzdłuż ul. Wiejskiej uległy zniszczeniu 

poprzez duże ilości soli przy odśnieżaniu dróg.  

Przewodnicząca zasygnalizowała temat kolejnego spotkania komisji m.in. 

temat stawek podatkowych oraz programu gospodarki niskoemisyjnej. Ustalono 

termin spotkania na 10 października 2017 r. o godz. 13:00.  

 



Ad.3.  

Przewodnicząca komisji spytała o prace prowadzone przez pracowników grupy 

remontowej na Małym Dworze w Pawłowicach.  

Zastępca Wójta wyjaśnił, że polepszają możliwość przejazdu przez drogę 

gminną. Z jednej strony postawiono barierkę, z drugiej strony poszerzono drogę o 

trzy metry.  

Radny Kruk zauważył, że stopień budowy kanalizacji w Krzemieniewie nie 

cieszy. 

Zastępca Wójta poinformował, o spotkaniu które odbyło się dzień wcześniej. 

Prace firm są zaawansowane, z wyjątkiem niestety Krzemieniewa. Dodał, że dobrze 

by było jechać na oczyszczalnię by zobaczyć stopień zaawansowania prac. Zastępca 

Wójta wyjaśnił, że w dobrym czasie ogłoszono przetargi. Otrzymano wówczas 70% 

ceny kosztorysowej. Obecnie przetargi są rozstrzygane po wartości 130-150% kwoty 

kosztorysowej. Gospodarka wcześniejsza pozwoliła zaoszczędzić gminie ok. 10-15 

milionów w stosunku do całości. Zwykle gmina wydatkowała ok. 4 mln zł, co oznacza 

ok. 3 lat wydatków. Wynika to z faktu, że nie ma ludzi do pracy. W poniedziałek 

została wyznaczona nowa Aglomeracja Krzemieniewo. Pozostaje w niej 10 wsi gminy 

Krzemieniewo, te które są w niej aktualnie realizowane oraz planowane Mierzejewo, 

Oporowo i Oporówko. Pozostałe wsie są poza Aglomeracją. Do 20 września jest czas 

na złożenie wniosku o dofinansowanie. Jesteśmy dobrej myśli, pewności jednak nie 

ma. Jeśli będzie dotacja to gmina wystartuje z inwestycją na Mierzejewo, Oporowo i 

Oporówko. Jednak kwoty te będą diametralnie różniły się od dotychczasowych 

przetargów. Wykonawcy w tej chwili wybierają sobie co chcą robić. Jest to widoczne 

we wszystkich inwestycjach. Nie zmieni się to w latach 2018-2019, bowiem jest bum 

inwestycyjny. Środki PROW są wykorzystane w małym procencie.  

 

Z uwagi na wyczerpanie tematów Przewodnicząca dziękując wszystkim za udział 

zakończyła posiedzenie. 

 

        Protokołowała:      Przewodnicząca: 

 

          Joanna Adamczak      Maria Kamyczek 

 


